
 

 

 
SMILTENES NOVADA PAŠVALDĪBAS DOME 
Reģ. Nr.90009067337, Dārza iela 3, Smiltene, Smiltenes novads, LV-4729 

tālr.: 64774844, e-pasts: pasts@smiltenesnovads.lv 

 

Sociālo un medicīnas jautājumu pastāvīgās komitejas sēdes 

PROTOKOLS 

 

2023. gada 18. aprīlis Nr. 2023-SMJ-4  

 

Norises vieta: Dārza ielā 3, Smiltenē 

Plkst. 9.00 
Sēde atklāta 9.14 
 

Sēdi vada Komitejas priekšsēdētāja Astrīda Harju 

Sēdi protokolē Kancelejas un personāla nodaļas sekretāre Valda Pētersone 
Sēdes gaita tiek ierakstīta audio formātā. 
 

Piedalās deputāti: 

Gita Mūrniece, Andris Abrāmovs 

 

Piedalās deputāti attālināti: 

Mārtiņš Vīgants 

 

Nepiedalās deputāti: 

Ervins Labanovskis, Dainis Aļeksējevs, Ainārs Mežulis - aizņemts pamatdarbā 
 

Citi deputāti:  

Inga Ērgle 
 

Piedalās darbinieki:  

Izpilddirektors Andris Lapiņš, Juridiskās nodaļas vadītājs Māris Rungulis, Sociālā dienesta 

vadītāja Inta Siliņa                    
 

DARBA KĀRTĪBA 

1. Par darba kārtību 

Ziņo A.Harju  

2. Par deinstitucionalizācijas projekta "Vidzeme iekļauj" īstenošanas progresu 

Ziņo I.Miķelsone  

3. Tikšanās ar  Smiltenes novada biedrībām un nodibinājumiem 

Ziņo biedrību pārstāvji 

4. Par saistošo noteikumu „Grozījums Smiltenes novada pašvaldības domes 27.10.2021. 

saistošajos noteikumos Nr.9 "Par sociālās palīdzības pabalstiem Smiltenes novadā”” 

projekta apstiprināšanu 

Ziņo I.Siliņa  

5. Par Smiltenes novada pašvaldības finansiālu atbalstu biedrībām/nodibinājumiem 

sociālās palīdzības un veselības aprūpes sniegšanā iedzīvotājiem 

Ziņo A.Harju 

mailto:pasts@smiltenesnovads.lv


 

 

6. Informatīvi jautājumi 
 

 1. Par darba kārtību 

 Ziņo Astrīda Harju 

 

A. Harju aicina deputātus apstiprināt sagatavoto komitejas sēdes darba kārtību. 
 

Atklāti balsojot ar 4 balsīm “Par” (Andris Abrāmovs, Astrīda Harju, Gita Mūrniece, Mārtiņš 

Vīgants) "Pret" – nav, "Atturas" – nav, 
 

Komiteja nolemj: Apstiprināt Sociālo un veselības jautājumu pastāvīgās komitejas sēdes darba 

kārtību. 

 

 2. Par deinstitucionalizācijas projekta "Vidzeme iekļauj" īstenošanas progresu 

 Ziņo Inta Siliņa 

 

Ina Miķelsone prezentē prezentāciju par deinstitucionalizācijas projekta "Vidzeme iekļauj" 

īstenošanas progresu.  

 

 3. Tikšanās ar  Smiltenes novada biedrībām un nodibinājumiem 

 Ziņo Inta Siliņa 

 

Diāna Vītola Biedrība cilvēkiem ar īpašām vajadzībām. 

Ziņo par biedrības aktualitātēm un paredzētajiem pasākumiem.  

I.Siliņa jautā par nākotnes vīziju, vai biedrība saskata iespēju pārdot savus pakalpojumus brīvā 

tirgū. 

D.Vītola atzīst, ka problēma ir telpu jautājumā.  

I.Siliņa jautā, vai biedrība saredz, ka arī invalīdi no Apes un Raunas puses vēlas sadarboties. 

D.Vītola atzīmē, ka  Raunas puse ir bijusi aktīva, bet Apes puse šobrīd vēl pasīva. 

I.Siliņa jautā par sadarbībām ar citu novadu biedrībām. 

D.Vītola apstiprina, ka sadarbības ir veidotas. 

A.Harju atzīmē par telpu jautājumu. Ja telpas ir Valkā, pakalpojumu var pārdot arī Valkā un 

Smiltenes pašvaldība var šo pakalpojumu pirkt. 

D.Vītola jautājumu izskatīs. 

 

Rita Bormane pensionāru apvienības vadītāja. 

Ziņo par aktivitātēm un aktualitātēm pensionāru savienībā. 

Par telpu problēmu. Tās atrodas pensionāriem grūti pieejamā vietā. 

I.Siliņa jautā par turpmāko sadarbību. 

R.Bormane atzīmē, ka šobrīd ir dažādi interesanti pasākumi, kuros pensionāru apvienība 

iesaistās.  

A.Lapiņš uzņemas iniciatīvu saplānot trepju margu labošanas darbus. 

Piedāvā izvēlēties citas telpas sanāksmēm 

Jautā par transporta nepieciešamību novada pasākumos. 

R.Bormane atzīst, ka tas ir vajadzīgs. Cilvēkiem būtu nepieciešams konkrētāks laiks, lai zinātu 

cikos transports viņus nogādās mājās no pasākuma.  

A.Harju piedāvā kopīgi padomāt par apvienības 30 gadu jubilejas plāniem. 

 

Latvijas sarkanais krusts Vivita Ķīkule. 

Ziņo par sniegtajiem pakalpojumiem un turpmākajiem plāniem. 

I.Siliņa jautā par specializēto transportu guļošajiem, jo Smiltenes novada pašvaldībai būs 

nepieciešams šāds pakalpojums. 



 

 

Vai nebūs problēma speciālistu trūkumā, lai varētu nodrošināt visus pakalpojumus? 

V.Ķīkute atzīst, ka speciālistu trūkums varētu būt izaicinājums, bet ir iespēja piesaistīt arī citus 

speciālistus. 

 

Latvijas nedzirdīgo savienība Brigita Lazda (tulks). 

Par savienības aktualitātēm un aktivitātēm. 

Atzīst, ka lielākā problēma ir informācijas nepieejamība.  

I.Siliņa jautā par priekšlikumiem turpmākai sadarbībai. 

B.Lazda atzīmē, ka primārais ir zīmju valoda. Par piemēru min Liepāju, kur veido īsas ziņas 

zīmju valodā par aktualitātēm novadā. Viena no lielākajām nepieciešamībām būtu surdotulka 

pakalpojuma nodrošināšana lielākajos sabiedriskajos pasākumos. 

I.Siliņa jautā par avīzīti ko izdod novads, vai no tās var iegūt vairāk informācijas par 

aktualitātēm. 

B.Lazda stāsta, ka vadītāja izlasa avīzīti un parāda pārējiem zīmju valodā, jo lasīšana 

nedzirdīgajiem cilvēkiem ir apgrūtinoša. 

 

5. Par Smiltenes novada pašvaldības finansiālu atbalstu biedrībām/nodibinājumiem 

sociālās palīdzības un veselības aprūpes sniegšanā iedzīvotājiem 

 Ziņo Astrīda Harju 

 

A.Harju par papildinājumiem un labojumiem  noteikumos par Smiltenes novada pašvaldības 

finansiālu atbalstu biedrībām/nodibinājumiem sociālās palīdzības un veselības aprūpes 

sniegšanā iedzīvotājiem. 

E.Zurģe, A.Harju, M.Rungulis un I.Siliņa piedalās debatēs par noteikumu precizējumiem. 

 

Atklāti balsojot ar 4 balsīm “Par” (Andris Abrāmovs, Astrīda Harju, Gita Mūrniece, Mārtiņš 

Vīgants) 

Komiteja nolemj: lēmuma projektu virzīt uz finanšu komiteju. 

 

 6. Par saistošo noteikumu „Grozījums Smiltenes novada pašvaldības domes 27.10.2021. 

saistošajos noteikumos Nr.9 "Par sociālās palīdzības pabalstiem Smiltenes novadā”” 

projekta apstiprināšanu 

 Ziņo Inta Siliņa 

 

Atklāti balsojot ar 4 balsīm “Par” (Andris Abrāmovs, Astrīda Harju, Gita Mūrniece, Mārtiņš 

Vīgants) 

Komiteja nolemj: apstiprināt noteikumus.  

 

Sociālajam dienestam uzdod apzināt Smiltenes tehnikuma audzēkņu skaitu, kuriem būtu 

nepieciešams sociālās palīdzības atbalsts. 

 

 7. Informatīvi jautājumi 

 Ziņo Astrīda Harju 

 

I.Siliņa ziņo par aktualitātēm Sociālajā dienestā un par DI projekta attīstību. 

 

 

Sēde slēgta plkst. 12.30 
 

Sēdi vadīja 

Komitejas priekšsēdētājs     Astrīda Harju 

Sēdi protokolēja                         Valda Pētersone  


